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مخبرمعاوناولرئیسجمهور: 

نرخارزکالاهایاساسیراتادوسالثابتنگهخواهیمداشت

در واکنش به بازداشت تمام اعضای شورای یک شهر مطرح شد؛

»نبود نظارت مستمر« عامل اصلی بروز فساد
 در بین شوراها است

سرویس سیاسی- در روزهای اخیر انتشار خبر 
بازداشت شهردار و تمام اعضای شورای شهر یکی از 
شهرهای شهرستان ساوجبلاغ در استان البرز، بار دیگر 
توجه افکار عمومی را نسبت به وجود فساد اقتصادی 
در پارلمان هــای شــهری بخصوص در شــهرهای 
کوچک کشور جلب کرد؛ زیرا به گفته حسین فاضلی 
هریکندی، رئیس کل دادگســتری البرز، شهردار و هر 
پنج عضو شورای شهر مذکور، از اشخاصی که دارای 
ساخت و ساز غیرمجاز و بدون پروانه یا تغییرکاربری 
غیرمجاز در حریم شهر بودند، به صورت مستقیم یا با 
واسطه در قالب ارز، سکه و پول نقد رشوه می گرفتند. 
این البته اولین باری نیست که اعضای شورای یکی از 
شهرهای کشور به دلیل دریافت رشوه برای اعمال نفوذ 
در پرونده های شهری بخصوص در حوزه ساخت و 
سازهای غیرمجاز بازداشت می شوند و پارلمان شهری 
یک منطقه به دلیل بازداشت تمام یا اکثریت اعضای آن 
منحل می شــود؛ به نحوی که علیرضا احمدی، رئیس 
وقت شــورای عالی استان ها در خرداد سال گذشته از 
ســلب عضویت 111 نفر از اعضای شوراهای شهر و 
روستا و انحلال 13 شورا بر اثر این اتفاق در دوره پنجم 
شوراها خبر داده بود و حالا هم با بازداشت تمام اعضای 
شورای شهر یکی از شهرهای ساوجبلاغ و انحلال این 
شورا، بار دیگر موضوع فساد در شوراهای شهر بر سر 
زبان ها افتاده اســت.  در حالی همچنان شــاهد تداوم 
فســاد مالی در برخی شوراهای شهر و روستا هستیم 
که احمد وحیدی، وزیر کشــور در شروع دوره جدید 
مدیریت شــهری، بر عزم وزارت کشور بر ریشه یابی 
بسترهای فســادزا در شهرداری ها تاکید کرده و گفته 
بود که پیشگیری و مقابله با فساد در مدیریت شهری و 
شوراها در اولویت دولت سیزدهم قرار دارد. همچنین 
در روزهای پایانی آبان ماه امسال، ابراهیم رئیسی، رئیس 
جمهور با حضور در اجلاس شــورای عالی استان ها، 
شوراها را از ارکان مهم تصمیم سازی و تصمیم گیری 
در کشــور و بهترین مشاورین و همکاران دولت برای 
اجرای عدالت و رفع تبعیض دانسته و تاکید کرده بود 
که ســاز و کار شوراها باید به نحوی باشد که بتواند از 

هر گونه تبعیض و فسادی پیشگیری کند. 
نقش مهم نبود نظارت مستمر بر عملکرد 

شوراها در شکل گیری پرونده های فساد 
با توجه به پرونده های مطرح شــده در دوره های 
قبل درباره فســاد مالی برخی اعضای شوراهای شهر 
و روســتا و همچنین ابهاماتی که درباره نحوه انتخاب 
بعضی از این اعضا در سطح کشور وجود داشت، سال 
گذشــته وزارت کشور، لایحه اصلاح موادی از قانون 
تشــکیلات، وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی 
و انتخاب شــهرداران را به مجلس ارائه داد که در آن، 
شــرایط تایید صلاحیت و انتخاب اعضای شوراهای 
شهر و روستا دشــوارتر از قبل شده است. این لایحه 
اکنون به تصویب مجلس شــورای اسلامی رسیده، اما 
اخیرا شورای نگهبان، ایراداتی را به آن وارد کرده و برای 
تبدیل شدن به قانون، باید مجددا در مجلس تصویب 

شود و در نهایت به تصویب شورای نگهبان برسد. 
محمدحســن آصفری، عضو کمیســیون امور 
داخلی کشور و شــوراهای مجلس در همین راستا با 
تاکید بر این که فقدان وجود نظارت مســتمر، دائمی 
و جدی بر عملکرد شــوراهای شــهر و روستا، عامل 
اصلی بروز فساد در برخی پارلمان های محلی است، 
به خبرنگار ایلنا گفت: اگر نظارت مستمر بر عملکرد 
شوراها وجود داشــته باشد و وزارت کشور، مجلس 
شورای اسلامی و سایر دستگاه های نظارتی، به صورت 
دوره ای بر عملکرد مالی و اداری اعضای شــوراهای 
شهر و روستا نظارت کنند، شاهد بروز پرونده های فساد 
در شوراها نخواهیم بود. در واقع، عامل اصلی که باعث 
شکل گیری فســاد در برخی شوراها می شود، فقدان 
وجود ســاختار نظارتی بر عملکرد شوراهای شهر و 
روستاست. وی افزود: در بررسی لایحه اصلاح موادی 
از قانون تشــکیلات، وظایف و انتخابات شــوراهای 
اسلامی کشور، مجلس به صورت ویژه به لزوم شکل 
گیری ســاختار نظارتی جــدی و دائمی بر عملکرد 
شــوراهای شهر و روستا توجه داشت. این لایحه یک 
بار در صحن علنی مجلس تصویب شــد، اما شورای 
نگهبــان ایراداتی را به آن وارد دانســت و لایحه را به 
مجلس بازگرداند و اکنون کمیسیون شوراها مشغول 
رفع ایرادات مربوطه است و امیدواریم بعد از تصویب 
مجدد لایحه در صحن مجلس، شورای نگهبان نیز آن 

را تایید کند و این لایحه به قانون تبدیل شود. 
باید ســاختاری برای نظارت دائمی بر 
اعضای شوراهای شهر و روستا تشکیل شود 
آصفری با تاکید بر لزوم شــکل گیری ســاختار 

نظارتی دائمی بر عملکرد شــوراهای شــهر و روستا 
گفت: اگر لایحه اصلاح موادی از قانون تشــکیلات، 
وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور به قانون 
تبدیل شــود، کمیته ای متشکل از سازمان بازرسی کل 
کشور، استانداری ها و نمایندگان مجلس برای نظارت 
دائمی بر عملکرد شــوراهای شــهر و روستا تشکیل 
خواهد شد و این کمیته می تواند نظارتی مستمر، دائم 
و پیگیــر را به صورت قانونی بر شــوراها اعمال کند. 
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس 
ادامــه داد: بــا وجود این که در برخی مــوارد در دوره 
های قبل شاهد شکل گیری بعضی پرونده های فساد 
در شــوراهای شهر و روســتا بوده ایم و اخیرا نیز یک 
مورد پرونده فساد در یکی از شوراهای شهر استان البرز 
مطرح شــده است، اما این طور نیست که همه شوراها 
دچار فســاد باشند و در حال حاضر، عمده شوراهای 
شــهر و روستا در چارچوب کمک به دولت برای حل 
معضلات اجتماعی و اقتصادی موجود گام برمی دارند. 
به هر حال ممکن اســت در همــه مجموعه ها موارد 
محدودی از تخلف پیش بیاید که البته باید به کمترین 
مقدار خود برسد. مهمترین راهکار برای کاهش احتمال 
بروز تخلف در شوراهای شهر و روستا، تصویب نهایی 
لایحه اصلاح موادی از قانون تشــکیلات، وظایف و 
انتخابات شوراهای اســلامی کشور و ایجاد ساختار 
قانونی دائمی برای نظارت بر عملکرد شــوراها است، 
ولی در هر صورت، عموم شهروندان باید در انتخاب 
اعضای شــوراهای شهر و روستای خود دقت کنند و 
اگر مردم انتخاب های درستی انجام دهند، احتمال بروز 

تخلف در میان اعضای شوراها به حداقل می رسد.

سرویس سیاسی- معاون اول رئیس جمهور 
جلسه مشترک هیات دولت و استانداران را جلسه ای 
پر اهمیت دانســت و تاکید کرد: این نشســت به 
صورت فصلی برگزار می شود و چندین هدف مهم 
را برای توســعه و حل مسائل کشور دنبال می کند. 
محمد مخبر در حاشیه جلسه مشترک هیات وزیران 
و اســتانداران سراسر کشــور که در سالن اجلاس 
سران برگزار شد، در گفت وگو با خبرنگاران ضمن 
تسلیت سالگرد شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی، 
اظهار داشــت: وقتی یک تصمیم کلان و ملی نظیر 
احداث مســکن توسط دولت اتخاذ می شود، برای 
اجرای این تصمیم، تقسیم کار متناسب با هر منطقه 
در اســتانها و اقصی نقاط کشور صورت می گیرد.
معاون اول رییس جمهور افزود: تصمیمات دولت 
در اســتانها و شهرستانهای کشور به صورت برنامه 
های مجزا در دستور کار اجرا قرار می گیرد، به عنوان 
نمونه، در دولت برای تولید مســکن تا کنون برای 
احداث ۲میلیون و چهارصدهزار واحد مســکونی 
برنامه ریزی و تقســیم کار انجام شده که در برخی 
موارد زمین شناسایی شده، برخی موارد کار احداث 
آغاز شده و مواردی نیز کار در حال اتمام است.برای 
اجرای چنین طرحی، کارها از روستاها آغاز شده و 
تا مرکز کشور و تهران استمرار داشته است، اجرای 
چنین برنامه ای نیازمند آن است که به صورت مستمر 

نظارت و پیگیری شود و موانع پیش روی آن مرتفع 
شــود.مخبر همچنین با اشاره به برنامه دولت برای 
ایجاد سالانه یک میلیون فرصت شغلی تصریح کرد: 
طبیعتا اجرای چنین برنامه ای بدون پیگیری مستمر 
محقق نمی شــود، دولت برای اجرای این طرح در 
همه استانها، شهرستانها و مراکز شهری و روستایی 
کشــور برنامه ریزی کرده اســت و امروز با استناد 
بــه آمار و ارقام و کد ملی متقاضیان اشــتغال اعلام 
می کنیم که تا کنون بیش از ۹۰۰ هزار شــغل ایجاد 

شده است. 
معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به 
برنامه دولت برای تحقق رشد اقتصادی گفت: سهم 
هر اســتان برای تحقق هدفگذاری رشد اقتصادی 
در ســازمان برنامه و بودجه تعیین شده که اینگونه 
برنامه ها در جلسات مشترک دولت و استانداران به 
صورت دقیق مرور و بررسی می شود و اگر نیازمند 
مانع زدایی یا مصوبه ای از ســوی دولت باشــد در 
همین جلسه ترتیب اثر داده می شود. وی با تاکید بر 
اینکه قطار پیشرفت کشور راه افتاده است، تصریح 
کــرد: در بخش های مختلف نفت، صنعت، آب و 
برق کارها و پروژه های بزرگی به ارزش ۲۰۰میلیارد 
دلار شــامل ســرمایه گذاری داخلی و خارجی در 
کشور  آغاز شده است که بخشی از این طرح ها وارد 
مرحله اجرا شــده اند، تعدادی در مرحله تفاهم و 
توافقنامه است و بخشی نیز در دست برنامه ریزی 
اســت که طبیعتا چون قرار اســت این طرح ها در 
استانهای مختلف کشور اجرا شود، استانداران باید 
پیگیری لازم را انجام دهند. خوشــبختانه در دولت 
سیزدهم از رییس جمهور تا سایر اعضای دولت از 
ابتدا کارهای میدانی وســیعی را آغاز کرده اند و در 
جلسات مشترک دولت با استانداران، مسائل اصلی 
کشــور در نشستی سه چهار ساعته مرور می شود.
مخبر  کمبود منابع آب را از مســائل اصلی کســور 
برشمرد و گفت: برای تامین آب تصمیمات خوبی 
در دولت اتخاذ شده است که استفاده از آب ژرف، 
انتقال آب، مکانیزه شــدن مصرف و بهره گیری از 
تکنولوژی و روشهای دانش بنیان از جمله این موارد 

است که می تواند در مدیریت منابع آبی کشور بسیار 
موثر باشد.سرمایه گذاری از موارد مورد تاکید رییس 
جمهور بود چراکه رشد اقتصادی، اشتغال، پایه پولی 
و برخی شاخص های دیگر اقتصادی به تولید کشور 
بســتگی دار د و اگر بتوان تولید را در کشــور رونق 
ببخشیم، بسیاری از مسائل همچون ارزش پول ملی 
حل خواهد شــد که یکی از موضوعات اصلی در 
این خصوص ســرمایه گذاری است که با جدیت 
دنبال می شود.معاون اول رییس جمهور میدان دادن 
بــه بخش خصوصی را از راهبردهای جدی دولت 
برشــمرد و گفت: این موضوع نیز در حال پیگیری 
اســت و به صورت دقیق دنبال می شود.استانداران 
در این جلسه درخواست اختیارات بیشتر داشتند تا 
بتوانند برنامه های دولت را با جدیت بیشــتر دنبال 
کنند که قرار شــد گروهی تعیین شوند و اختیارات 
مورد نیاز استانداران برای پیگیری برنامه های دولت 
را احصاء کنند تا تصمیمات لازم در این رابطه اتخاذ 
شود. مخبر از اهتمام جدی دولت برای اجرای کامل 
و دقیق مصوبات ســفرهای استانی رییس جمهور 
خبــر داد و گفت: عملکرد و تعهد بانکهای عامل از 
موضوعاتی اســت که در اجرای مصوبات و سایر 
برنامه ها همچون اشتغال تاثیر جدی دارد که در این 
جلسه تاکید شد که این موضوع پیگیری شود.  وی 
نبود مدیریت واحد و یکپارچه در مرزهای کشور را 
از دیگر مشــکلات کشور دانست و افزود: قرار شد 
که این موضوع نیز بررسی و تصمیمات لازم در این 
خصوص اتخاذ شــود.معاون اول رییس جمهور با 
بیان اینکه رییس جمهور حساسیت ویژه ای نسبت 
به تغذیه، سلامت و مسکن مردم دارد اظهار داشت: 
مردم در بخش معیشت مشکلاتی دارند و تصمیم 
خوبی برای جلوگیری از نوسانات قیمت کالاهای 
اساســی اتخاذ شده اســت که برای مدت دو سال 
بتوانیــم نرخ ارز این کالاها را ثابت نگه داریم که با 
تنش جدی در قیمت این اقلام مواجه نشویم. مخبر 
گفت: دولت برنامه ریزی خوبی انجام داده است تا 
با اجرای طرح پزشک خانواده بتوانیم موضوع درمان 

مردم را ساماندهی کنیم.

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس فقدان نظارت جدی و مستمر و نبود ساختار نظارتی دائمی بر عملکرد شوراها را مهمترین 
عامل شکل گیری پرونده های فساد در برخی شوراهای شهر و روستا دانست و گفت: اگر مردم در انتخابات شوراهای شهر و روستا، انتخاب های 

درستی داشته باشند، احتمال تخلف در میان اعضای شوراها به حداقل می رسد.

عضو  سیاســی-  ســرویس 
کمیســیون اجتماعی مجلس گفت: 
در مجلس شــورای اسلامی در حال 
حاضر چند استیضاح مطرح است اما 
نمایندگان برای اســتیضاح وزرا و یا 
اقدامات نظارتی، مســائل اقتصادی و 
معیشتی مردم را اولویت اول می دانند، 
در حــال حاضر هم اســتیضاح وزیر 

صمت خیلی جدی مطرح است.
سید کریم حسینی نماینده مردم 
اهواز در مجلس شــورای اسلامی ، در 
رابطه با مطرح شدن استیضاح چند تن 
از وزرا در مجلس، گفت: در مجلس شورای اسلامی در حال حاضر چند استیضاح 
مطرح است اما نمایندگان برای استیضاح وزرا و یا اقدامات نظارتی، مسائل اقتصادی 
و معیشتی مردم را اولویت اول می دانند و معتقد هستیم که اگر وقت و زمانی باید از 

مجلس در این حوزه صرف شود باید در مواجهه با وزرای اقتصادی باشد.
وی ادامه داد: هنوز بحث استیضاح وزیر صمت به صورت جدی مطرح است 
چراکــه ما وضعیت کنترل بازار را خوب نمی بینیم و یا در بحث خودرو وضعیت 
واردات خودرو که مصوبه مجلس اســت هنوز اتفاق مناســب رخ نداده است. ما 
مصرانه در بحث واردات خودرو پیگیر هستیم و همچنین موضوع عرضه و فروش 

خودرو در بورس را به نفع اقتصاد کشور و کنترل قیمت ها نمی دانیم.
عضو کمیسیون اجتماعی خاطرنشان کرد: در حال حاضر بحث استیضاح وزیر 
صمت به صورت جدی در مجلس مطرح است و تا حدودی هم وزیر اقتصاد که 

البته به مراتب احتمال کمتری برای استیضاح نسبت به ایشان وجود دارد.
وی افزود: مباحثی هم در خصوص وزیر ورزش شــنیده می شود اما من این 
مســاله را با توجه به شــرایط اقتصادی و مشکلات موجود در جامعه  مناسب این 
روزها نمی دانم و نکته دیگر اینکه ایراداتی که به وزیر ورزش وارد است و براساس 
آن استیضاح مطرح شده نیز ایراداتی نیست که بتواند جمع بیشتری از نمایندگان 
را با خود همراه کند. همچنین در حال حاضر اولویت اول هم نیست، الان کلیت 
بخش های دولت باید شود اما قطعا در مسائل اقتصادی و معیشتی که این فشار به 

شکل مستقیم روی دوش مردم وجود دارد، نمایندگان پیگیر هستند.
حســینی در پاسخ به سوالی در رابطه با تصمیم گیری مجلس پیرامون روند 
رسیدگی به لایحه بودجه و برنامه با توجه به عدم ارسال برنامه به مجلس از سوی 
دولت، اظهار داشت: قطعا برنامه هفتم بر لایحه بودجه سال آینده اولویت دارد، اگر 
بحث تمدید برنامه ششم مطرح شود خب این کار شدنی است اما اگر قرار است از 
سال آینده برنامه هفتم اجرایی شود، باید بودجه 1۴۰۲ در قالب برنامه هفتم مطرح 
و تدوین شود؛ لذا نظر ما این است که ابتدا برنامه تعیین تکلیف شود و بعد رسیدگی 

لایحه بودجه آغاز شده و در دستور کار قرار گیرد.
وی در رابطه با احتمال تصویب بودجه چند دوازدهم، تاکید کرد: بنای ما این 
نیست که بودجه چند دوازدهمی بشود اما زمان و شرایط دارد به نحوی پیش می رود 
که به این سمت برویم. نگاه ما بر این است که اگر دولت نمی خواهد یا نمی تواند 
در این فرصت برنامه هفتم را ارائه کند، شاید مصلحت باشد که به صورت موقت 
برای تمدید برنامه ششم اجازه تمدید گرفته و بودجه را براساس آن تدوین کند و 
بعد برنامه هفتم را بیاورد. در مجموع ابتدا باید برنامه تعیین تکلیف شود، بعد بتوان 

بر اساس آن به سراغ بودجه رفت.

سرویس سیاسی- یــک عضو 
کمیســیون عمران مجلس شورای 
اســلامی گفت: سیاســت های آبی 
کشــور در بخش های کشاورزی و 
صنعــت نیازمند تغییرات اساســی 

است.
مجتبی یوســفی ، با اشــاره به 
کاهش منابع آبی در ســطح کشور با 
تاکید بر ضرورت مدیریت و مصرف 
بهینه منابع موجود، بیان کرد: کشور 
ما در منطقه خشــکی قــرار گرفته 
اســت بنابراین در تامین منابع آبی با 
محدودیت مواجه هســتیم پس باید منابع آبی موجود را به درستی مدیریت 
کنیم. تنها یک درصد منابع آب شــیرین در ســطح کشور وجود دارد که باید 

نیاز شرب، صنعت و کشاورزی را از این محل تامین کرد.
باید از روش های آبیاری نوین در حوزه کشاورزی بهره برد
وی در ادامه با بیان اینکه مصارف آبی کشــور شــامل شــرب، صنعتی، 
کشــاورزی و محیط زیست می شود، اظهار کرد: برای تامین نیاز آبی کشور 
باید در سیاست های گذشته خود تجدید نظر کنیم. با توجه به رشد جمعیت 
و نوع رویکرد نســبت به کشــت کالاهای اساسی مانند گندم و ذرت باید در 
مســیر مدیریت صحیح منابع آبی گام برداشــت. در بخش کشاورزی باید به 
الگوی کشت، کشت جایگزین و روش های آبیاری نوین توجه شود چراکه 
متاســفانه حدود ۷۵ درصد منابع آبی کشور در بخش کشاورزی با آبیاری به 

روش سنتی مصرف می شود.
انتقال آب از سرشاخه ها و حوزه های بین بخشی غلط است
نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: انتقال آب 
از سرشاخه ها و حوزه های بین بخشی به جای حرکت به سمت آبخیزداری 
و ســد سازی سبب شــده تا در پایین دســت با تغییرات اکوسیستم مواجه 
شویم. همان طور که در شرق کشور دچار مشکل شده و در تامین آب برای 
نگهداشت مرز نشینان در شرق کشور با مشکل مواجه هستیم در غرب کشور 
نیز این اتفاق تکرار شــده و با پدیده های ریزگردها مواجه هستیم. زمانی که 
تالاب شــادگان، هویزه و هورالعظیم خشــک می شــوند بخشی از رطوبت 
مورد نیاز برای تشکیل جبهه های ابری از دست می رود و در ادامه با کاهش 

بارندگی مواجه می شویم.
صنایع آب بر باید به کنار دریاها منتقل شوند

وی در ادامه با بیان اینکه سیاســت های غلط آبی در بخش صنعت نیز 
دیده می شود، خاطرنشان کرد: ما دو دریا در کشور داریم هم در شمال و هم 
در جنوب اما صنایع آب بر ما در مرکز کشور تاسیس شده است در حالی که 
صنایع آب بر باید به کنار دریا منتقل شــود تا با اســتفاده از آب شیرین کن ها 

منابع آبی مورد نیاز خود را از طریق دریا تامین کنند.
این عضو کمیسیون عمران مجلس افزود: امروز محروم ترین استان ها و 
ضریب بالای نرخ بیکاری در استان های همجوار دریا است. امروز به جای 
اینکه اجازه توسعه به صنایع آب بر نداده و آنها را به کنار دریاها منتقل کنیم، 
مجددا ۲۰ تا فولاد در کویر کشــور می سازیم و اکوسیستم  آنجا را برهم می 
زنیم بعد مجبور می شــویم آب را هــزاران کیلومتر انتقال دهیم. باید در این 

سیاست ها تجدید نظر صورت گیرد. 
یوســفی در پایــان گفت: در عین اینکه کارهــای بزرگی در این دولت 
صورت گرفته و در وزارت نیرو اقدامات خوبی برای تامین آب شرب انجام 

شده است اما باید در سیاست های کلان آبی تجدید نظر شود.

حسینیعضوکمیسیوناجتماعیمجلسمطرحکرد؛

پیگیریاستیضاحوزرایاقتصادی
دولتدرمجلس
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اخبار ویژه ...

رئیس اتحادیه دستگاه های مخابراتی ارتباطی و لوازم جانبی تهران، تعداد دستگاه های 
فعال استارلینک در ایران را به گفته ی یک مقام مسئول تا ۸۰۰ عدد عنوان کرد و اظهار 
داشت: به علت قاچاق، امکان استفاده از این دستگاه رشد زیادی خواهد داشت. وی  
گفت: خرید و فروش این کالا غیرقانونی اســت. وی افزود: ورود این دســتگاه ها به 
صورت قاچاق است، دستگاه های مربوطه باید ورود این تجهیزات را مدیریت کنند. 

رئیس شــورای اطلاع رســانی دولت در احکامی جداگانه سه عضو حقیقی این شورا 
را منصوب کرد. سپهر خلجی، رئیس شورای اطلاع رسانی دولت در احکامی شهاب 
اســفندیاری، عبدالله گنجــی و اکبر نصراللهی را به  عنوان اعضای حقیقی شــورای 

اطلاع رسانی دولت منصوب کرد.

بر اساس جدیدترین تصاویر ماهواره ای سازمان فضایی ایران، مساحت دریاچه ارومیه 
از آذر ماه سال 1۴۰۰ تا آذر ماه سال جاری بیش از 1۵۰۰ کیلومترمربع کاهش داشته و 
به ۵3۰ کیلومتر مربع رسیده است. دریاچه ارومیه با مساحت ۵ هزار کیلومتر مربع در 
انتهای حوضه آبریز ارومیه قرار دارد. این دریاچه در حال حاضر به هیچ وجه شرایط 
خوبی ندارد و عواملی از جمله تغییر الگوی کشــت، افزایش زمین های زیرکشــت، 
سدسازی، احداث پل شهید کلانتری و عوامل طبیعی مانند تغییر اقلیم و کمبود بارش 
شــرایط اســفناک فعلی را برای دریاچه ارومیه رقم زده اند. براساس آخرین تصویر 
ماهواره ای از این دریاچه که توسط سازمان فضایی ایران منتشر شده، مساحت دریاچه 
ارومیه از آذر ماه سال 1۴۰۰ تا آذر ماه سال جاری بیش از 1۵۰۰ کیلومترمربع کاهش 

داشته و به ۵3۰ کیلومتر مربع رسیده است!

میلاد علوی خبرنگار شــبکه شــرق با حضور در دادسرای زندان اوین بازداشت شد. 
براساس گزارش شرق، ۲۲ آذرماه ماموران با حضور در منزل او لپ تاپ و گوشی تلفن 
همراهش را ضبط کرده بودند. علوی برای ارائه توضیحات به دادسرای اوین رفته بود 
که در تماس با خانواده از بازداشت خود خبر داد. گفتنی است، میلاد علوی از جمله 
خبرنگارانــی بود که مصاحبه و گزارش هایی از وضعیت خانواده بازداشت شــدگان 

اعتراضات اخیر در روزنامه شرق تهیه و منتشر کرده بود.

تعدادی از بازیکنان فعلی و سابق یکی از تیم های فوتبال مطرح تهرانی، در یک پارتی 
مختلط در شهر دماوند با حکم قضایی بازداشت شدند. برخی از این بازیکنان در حالت 
غیرعادی ناشــی از مصرف مشروبات الکلی بودند. این افراد با شکایت همسایه ها و 

توسط نیروی انتظامی دستگیر شدند.

حساب توئیتری پایگاه اطلاع رسانی دولت در مورد تیک آبی اینستاگرام رییس جمهور 
توضیح داد. حساب پایگاه اطلاع رسانی دولت در توئیتر نوشت: با توجه به صفحات 
متعدد منســوب به رییس جمهور در شــبکه های اجتماعی خارجی و انتساب مطالب 
مخدوش، اقداماتی به منظور تشخیص اصالت برای کاربران از ماه ها قبل انجام شد که به 
تازگی یکی از شبکه ها به آن ترتیب اثر داد. همچنانکه در تصویر مشخص است، آخرین 
مکاتبه و پاســخ آن شــبکه، مربوط به تیر ماه است. گفتنی است، در رو زهای گذشته 
تصویری از اینســتاگرام رئیس جمهور با تیک آبی منتشــر شده بود که با واکنش های 

بسیاری همراه گشت.

حکیمه غفوری عضو شورای اسلامی شهر تبریز در ضمن گلایه مندی از ارگان های 
نظارتی به ویژه مجموعه نیروی انتظامی گفت: نیروی انتظامی به بهانه اغتشاشات نباید 
دیگر حوزه های شهر را رها کند، شاهد بی حجابی و البسه نامناسب در شهر هستیم که 
مردم در این خصوص هم گلایه مند هستند. غفوری در پایان سخنان خود خاطرنشان 
کرد: لازم اســت دســتور صریح برای پیشگیری از سوار شــدن افراد بی حجاب به 

اتوبوس های شهری صادر شود.

وزیر کشور با تاکید بر اینکه برنامه ای برای تغییر استانداران وجود ندارد، گفت همه 
استانداران با قدرت و اراده جدی در حال پیشبرد مسائل توسعه و عمرانی استان های 
کشــور هستند. احمد وحیدی در پاسخ به پرسش خبرنگاری در ارتباط با تغییرات 
احتمالی در ســطح استانداران، گفت: برنامه ای برای تغییر استانداران در دستور کار 
نیست و همه استانداران با قدرت و انگیزه بالا مشغول فعالیت هستند. از خبرنگاران 
و فعالان رســانه ای انتظار داریم به شــایعات و برخی گمانه زنی ها در مورد تغییر 

استانداران توجه نکنند و هر گونه اخبار را صرفا از مجاری رسمی پیگیری کنند. 

نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: بسیاری شرایط 
جامعه قبل از انقلاب در حوزه های مختلف سیاســی، اجتماعی و اقتصادی را لمس 
کردند، اما دشــمنان این شــرایط را به گونه ای جلوه می دهند که تعدادی با جرات و 
جســارت و ذهن فریب خورده از پهلوی دفاع می کنند و دســتاورد های جمهوری 
اســلامی را زیر سؤال می برند؛ ما منکر مشــکلات موجود در جامعه نیستیم، اما به 
دســتاورد ها نیز باید توجه شود. پژمانفر با تذکر اینکه "دشمن قصد دارد با تحریف 
واقعیات ما را در مسیر خود قرار دهد"، اظهار داشت: روش دشمن تکرار روایت های 
غلط با استفاده از هزینه و دستگاه های مختلف است تا رسوبات آن را در ذهن مردم 
ایجاد کند؛ در اتفاقات اخیر پیرامون ناآرامی های کشــور، 3۵۰ میلیون توئیت توسط 
اشــخاص مختلف زده شد و در شبکه های مجازی مختلف تولید محتوای بسیاری 

صورت گرفت تا ذهن ها را آلوده کنند.

مادران دلال که خود لفظی نو ظهور در بازار خودروســت، توانسته اند پس از برنده 
شدن در قرعه کشی، بخش قابل توجهی از خودروهای صفر کیلومتر را به بازار آزاد 
بیاورند. در آخرین اقدام “مادران دلال” یا “مادر دلالان” ریسپکت پرایم در بازار آزاد 
قیمتی نجومی را تجربه کرده است. در حال حاضر تعداد زیادی از آگهی ریسپکت 
پرایم گروه بهمن در سایت های خرید و فروش خودرو وجود ندارد. اما با پیگیری 
خبرنگار اســب بخار، تمامی این آگهی ها به برندگان قرعه کشی طرح فروش ویژه 
مادران اختصاص دارد و جالب اســت این افراد قیمتی فراتر از یک میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون تومان را برای ریســپکت پرایم اعلام می کنند. به گفته این دلالان، در هفته 
پیش روی، خودرو به آن ها تحویل داده می شــود و این مادران دلالان می خواهند 

تا خودرویشان را با سود بیش از دو برابر به فروش برسانند.

زوج های تهرانی می توانند تا ســقف ۴۸۰ میلیون تومان شــامل ۲۰۰ میلیون تومان 
تســهیلات خرید مســکن برای هر نفر و ۸۰ میلیون تومان وام جعاله دریافت کنند؛ 
بنابراین زوجین باید ۸۰۰ برگه تســهیلات مســکن خریداری کنند که هزینه آن ۹۶ 
میلیون و ۸۰ هزار تومان می شــود که همراه با هزینه 1۹ میلیون و۲1۶ هزار تومانی 
وام جعاله که برای آن باید 1۶۰ ورق تســهیلات مسکن خریداری کنند، در مجموع 

باید 11۵ میلیون و ۲۹۶ هزار تومان پرداخت کنند.

مهمترین راهکار برای کاهش احتمال بروز تخلف در شــوراهای شــهر و روســتا، 
تصویب نهایــی لایحه اصلاح موادی از قانون تشــکیلات، وظایــف و انتخابات 
شوراهای اسلامی کشــور و ایجاد ساختار قانونی دائمی برای نظارت بر عملکرد 
شــوراها اســت، ولی در هر صورت، عموم شــهروندان بایــد در انتخاب اعضای 
شــوراهای شــهر و روســتای خود دقت کنند و اگر مردم انتخاب های درســتی 
انجــام دهند، احتمال بروز تخلف در میان اعضای شــوراها به حداقل می رســد.

سه شنبه 13 دی 1401 ، 10 جمادی الثانی 1444 ،3 ژانویه 2023، شماره 4122، صفحهسیاسی


